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FRiends Of the Centaure Society Hofheim/Lubbock 
 

 
 

11th Annual Meeting of the FROCS 
Centaure Aficionados & all wanna be friends 

5th  Announcement 
 

 

11. Jahrestreffen der FROCS 
Centaure-Fans & alle, die es werden möchten 

5. Mitteilung 
 

 
"It first comes always differently and secondly, never as you think" 

To paraphrase Wilhelm Busch the influential German poet and cartoonist (1832 –†1908) 
 

Since 2010 in Hofheim our Annual meetings stand for Cowboy Action Shooting with 
Centaures & Conversions plus talks about Centaures and neo-classikers (replicas) 
related historical and research programs. The highlight is an attractive exhibition. 
From the beginning our events were supported by the happy, laid-back gang of the 
FROCS & Centaure aficionados together with our visitors. 
The Corona pandemic is affecting our FROCS activities since the end of 2019, 
however. Hence, the meeting scheduled for 2020 had to be cancelled. It has been 
postponed to this year. 
Come spring of 2021 pleasantly downwards pointing pandemic trend lines were 
observed. In some districts they even touched 0, due to tough lock downs, social 
distancing, home schooling etc. But the most important element in the fight against 
Corona was and is the high pressure vaccination campaign since February of 2021.  
Many FROCS & Centaure aficionados in Germany and abroad got their shots.  
Therefore, many of the partially massive protective measures were terminated or 
adjusted. An almost normal togetherness could be enjoyed during the summer. 
Unfortunately, since this month the Corona infection rate is increasing significantly 
again not only in Germany. Incidences of >100 are already reported again, with 
upward tendencies. No end is in sight of this development despite the ongoing 
vaccination campaign. Hopefully, all currently without immunization take advantage 
of these programs. 
On this week's Tuesday the Hesse Corona Cabinet adjusted their protective 
measures to cope with current developmentw. For us in charge the reason to 
reevaluate the feasibility of the meeting. Since Tuesday afternoon and supported by 
corona specialists and some legal advice the situation was reviewed. In a nutshell 
these are the results of the analysis: 
# The Corona incidences will likely continue to grow. 
# The organizational implementation of the mandatory protective regulations and 
recommendations implies that the 2021 meeting will not result in a happy and laid-

 
"Denn erstens kommt es anders, und zweitens als man denkt" 

Frei nach Wilhelm Busch, den einflussreichen deutschen Dichter und Zeichner (1832 –†1908) 
 

Unsere Jahrestreffen stehen seit 2010 in Hofheim für Westernschießen mit Centaure 
& Conversions sowie Beiträgen zu Centaure- und Neo-Classiker-lastigen Ge-
schichts- und Forschungsprogrammen, gekrönt von einer attraktiven Ausstellung. 
Getragen wurden unsere Veranstaltungen seither von den fröhlichen, unverkrampf-
ten FROCS & Centaure-Fans samt unseren Besuchern. 
Seit Ende 2019 beeinträchtigt die Corona-Pandemie jedoch unsere FROCS-
Aktivitäten. Das für 2020 geplante Treffen  musste deshalb abgesagt werden und auf 
dieses Jahr verschoben. 
Die pandemischen Trendlinien seit dem Frühjahr 2021 zeigten erfreulich nach unten. 
Sie erreichten im Juli in einigen Kreisen sogar 0 in Folge von harten Lock-Downs, 
Kontaktbeschränkungen, Home Schooling etc. Das wichtigste Element im Kampf 
gegen Corona war und ist jedoch die intensive Impfkampagne seit dem Februar 
2021. Viele FROCS & Centaure-Fans im In- und Ausland ließen sich impfen. 
Deshalb wurden die teilweise massiven Schutzverordnungen zurückgenommen bzw. 
angepasst. Wir genossen im Sommer wieder ein fast normales Miteinander. 
Leider steigt seit diesem Monat die Corona-Infektionsrate nicht nur deutschlandweit 
wieder kräftig an. Es werden bereits wieder Inzidenzen von >100 gemeldet, Tendenz 
weiter steigend. Ein Ende dieser Entwicklung ist trotz anhaltender Impfaktionen nicht 
absehbar. Hoffentlich nutzen diese Chance nun all' jene, die bisher noch ohne 
Schutzimpfung sind. 
Am Dienstag d. W. passte das hessische Corona-Kabinett die Schutzverordnungen 
der aktuellen Entwicklung an. Für uns der Anlass, die Durchführbarkeit des Treffens 
kritisch auf den Prüfstand zu stellen. Das taten wir seit Dienstagnachmittag, unter-
stützt von Corona-Fachleuten und nach juristischer Beratung. Kurz und knapp das 
Ergebnis der Analyse:  

 # Die Corona-Inzidenzen dürften weiter steigen.  

 # Die organisatorische Umsetzung verbindlicher Vorgaben der Schutzverordnungen 
und Empfehlungen wird 2021 kein fröhliches, unverkrampftes Treffen möglich ma-
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back one. We are not even mentioning above historical and research programs and 
the exhibition. This is our sad decision: 

The 11
th

 Meeting of the FROCS in Klein-Umstadt will not take place. 
Please, accept that we are slamming on the brakes, despite the far advanced prep-
arations. Because the current developments are in contradiction to what we were 
led to assume when we started planning the event in earnest. 
Hopefully, we can count on you again in the future. Let us now all cross our fingers 
that we can eventually have a Meeting of the FROCS again in 2022. 

chen, vom oben erwähnten Geschichts- und Forschungsprogramm bzw. der Ausstel-
lung ganz zu schweigen. Unsere traurige Entscheidung:  

Das 11. FROCS-Treffen in Klein-Umstadt wird 2021 nicht stattfinden. 
Wir bitten um Euer Verständnis, dass wir trotz fortgeschrittener Vorbereitungsarbei-
ten diese Notbremse ziehen. Denn die aktuelle Entwicklung steht im Widerspruch zu 
dem, was wir annehmen mussten, als wir die Detailplanungn fürs Treffen begann. 
Hoffentlich dürfen wir auch in Zukunft wieder mit Dir rechnen. Lasst uns deshalb die 
Daumen drücken, dass 2022 endlich wieder ein FROCS-Treffen möglich ist. 

 

 

The Answer to the Little Puzzle of FROCS News #24 
 

It was about the three famous western movie icons Kirk Douglas, Clint Eastwood 
and John Wayne. Who was the tallest of these three actors and who was the 
shortest? 
Only one (1) correct answer was submitted. Again by our good pard Chain-Fire 
aka FROCS #14 from the U.S.A. 
Clint Eastwood is the tallest with John Wayne a very close second. Kirk Douglas 
was the shortest of the three. 
My congrats go to Chain-Fire. 

 

Des kleinen Rätsels Lösung aus FROCS News #24 
 

Es ging um die drei berühmten kultigen Schauspieler von Western Kirk Douglas, 
Clint Eastwood und John Wayne. Wer war der größte und wer war der kleinste der 
drei? 
Nur eine (1) korrekte Antwort wurde eingereicht, wieder von unserem guten Pard 
Chain-Fire aka FROCS #14 aus den USA. 
Clint Eastwood ist der Größte, John Wayne war ganz nahe an Clint, Kirk Douglas 
war der Kleinste.  
Mein Glückwunsch, Chain-Fire. 
 

 

Forthcoming Cowboy Shoots and other Events 
 

 October 9, 2021: 17
th 

Open Range Gunfight (CAS), 6 stages according to 
the BDS rule book Western plus shoot off, at SC 1968 e.V. Klein-Umstadt, 
Schwerspatweg 2 AG, D-64823 Klein-Umstadt, registration/briefing 09:00 
AM, start of the shoot 09:30 AM 
http://www.open-range-shooters.de 

 October 14-17, 2021: International Gun Show ISM, D-06116 Halle/Saale  
https://waffenboersen.com/  

 February 28 to March 6, 2022: End of the Trail (EOT) 2022 World Champi-
onship - Cowboy Action Shooting - at Ben Avery Shooting Range, Phoe-
nix, AZ, U.S.A. 
https://forums.sassnet.com/index.php?/topic/319265-eot-2022-ben-avery-
february-28-march-6th-2022/ 

 

Künftige Western-Matches und sonstige Events 
 

 9. Oktober, 2021: 17
th 

Open Range Gunfight (Westernschießen), 6 Stages 
nach Sporthandbuch BDS Western plus Shoot-Off, beim SC 1968 e.V. 
Klein-Umstadt, Schwerspatweg 2 AG, D-64823 Klein-Umstadt, Anmel-
dung/Briefing 09:00 Uhr, Beginn des Schießens 09:30 Uhr 
http://www.open-range-shooters.de  

 14.-17. Oktober 2021: Internationale Sammlermesse ISM, D-06116 Halle/ Saale 
https://waffenboersen.com/ 

 28. Februar- 6. März 2022: End of the Trail (EOT) 2022 Weltmeisterschaft - 
Cowboy Action Shooting - auf der Ben Avery Schießanlage, Phoenix, AZ, 
U.S.A. 
https://forums.sassnet.com/index.php?/topic/319265-eot-2022-ben-avery-
february-28-march-6th-2022/ 
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